

## **Topics of practical classes medical faculty, 5th year, 10th semester (spring)**

1. Diagnosis and treatment of perforative gastroduodenal ulcers.
2. Benign diseases of the oesophagus. Dysphagia syndrome. Oesophageal cancer. Indications and contraindications for surgical treatment.
3. Acute intestinal obstruction. Differential diagnosis. Issues of surgical tactics and treatment in its various forms
4. Biliary stone disease and its complications. Therapeutic tactics in acute cholecystitis.
5. Postcholecystectomy syndrome.
6. Acute pancreatitis and its complications. Therapeutic and tactical issues.
7. Portal hypertension syndrome.
8. Diseases of veins of the lower limbs. Chronic venous insufficiency of the lower extremities
9. Acute and chronic purulent diseases of the lungs and pleura. Indications for surgery and types of surgical interventions.
10. Surgery of the diaphragm. Diaphragmatic hernias.
11. Surgical infection. Purulent diseases of soft tissues and fingers.

## **Темы практических занятий лечебный факультет, 5 курс, 10 семестр (весна)**

1. Диагностика и лечение перфоративных гастродуоденальных язв.
2. Доброкачественные заболевания пищевода. Синдром дисфагии. Рак пищевода. Показания и противопоказания к хирургическому лечению.
3. Острая кишечная непроходимость. Дифференциальный диагноз. Вопросы хирургической тактики и лечения при различных ее формах.
4. Желчнокаменная болезнь и ее осложнения. Лечебная тактика при остром холецистите.
5. Постхолецистэктомический синдром.
6. Острый панкреатит и его осложнения. Лечебно-тактические вопросы.
7. Синдром портальной гипертензии.
8. Заболевания вен нижних конечностей. Хроническая венозная недостаточность нижних конечностей
9. Острые и хронические гнойные заболевания легких и плевры. Показания к операции и виды оперативных вмешательств.
10. Хирургия диафрагмы. Диафрагмальные грыжи.
11. Хирургическая инфекция. Гнойные заболевания мягких тканей и пальцев.